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Gerecycleerd plastic  -  Opslag

Op 7 juli 2020 stelde ik in de commissie Leefmilieu al een vraag over de dalende prijs 
van het verse plastic en de impact op de circulaire economie (vraag om uitleg nr. 2691). 
De minister benadrukte die dag welk overleg ze al had op Europees niveau voor onder 
meer financiële ondersteuning op korte termijn, verplichte hoeveelheden recyclaat voor 
bepaalde producten, verplichte minimale circulaire criteria voor openbare 
aanbestedingen, restricties op de export van afval uit de EU en fiscale initiatieven ten 
voordele van secundaire grondstoffen en circulaire businessmodellen.

Daarnaast gaf de minister ook mee dat ze in mei en juni 2020 een toename merkte in 
het aantal omgevingsvergunningsaanvragen voor opslag en overslag van kunststofafval 
in Vlaanderen. Inzamelaars, handelaars en/of recycleerders kozen ervoor om 
kunststofafval tijdelijk te stockeren, in afwachting van verdere verwerking in binnen- of 
buitenland. Ze gaf aan dit in het oog te zullen houden.

Op 3 oktober 2020 meldde het VRT-nieuws dat de prijs van vers plastic nog steeds 
goedkoop is. We konden zien hoe enorme loodsen met bigbags vol kunststofafval liggen 
te wachten op verwerking, export of verbranding.

1. Hoeveel bedrijven vroegen extra opslag van kunststofafval aan?

2. Heeft de minister zicht op de hoeveelheid voorraad aan plastic die deze bedrijven 
reeds dienden aan te leggen sinds de coronacrisis? Dienden sommige al over te gaan 
tot verbranding of export van hun grondstoffen?
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1. Het is inderdaad zo dat kunststoffen langer worden opgeslagen in afwachting van 
gunstigere marktvoorwaarden. Dat is eigen aan de afval- of grondstoffenmarkt. 
In het voorjaar viel het mijn administratie op dat er een toename is in het aantal 
omgevingsvergunningsaanvragen voor op- en overslagactiviteiten. Ik heb gevraagd dit 
meer in detail te bekijken en voor deze toename blijken er verschillende redenen te 
zijn: de vergunningstermijn is afgelopen, het gaat om een nieuwe activiteit, er is extra 
opslagcapaciteit nodig om uiteenlopende redenen of het gaat om een regularisatie. Zo 
waren verschillende op- en overslaglocaties voor kunststofafval niet vergund. De 
exploitanten gingen er van uit dat ze hiervan waren vrijgesteld omdat het gaat om 
voorlopige opslag in functie van een georganiseerde, regelmatige afvoer. In de 
uitzonderingen bij de indelingsrubriek voor afvalstoffen werd ondertussen verduidelijkt 
dat er enkel geen rubriek 2 vereist is voor de opslag van afvalstoffen in een gesloten 
recipiënten in functie van multimodaal vervoer. Het is namelijk belangrijk dat gewone 
op- en overslaglocaties van afvalstoffen een afvalstoffenregister bijhouden. Dit 
verbetert de traceerbaarheid van het kunststofafval.
Bovendien ligt er niet alleen kunststofafval opgeslagen bij de typische op- en 
overslagbedrijven maar ook bij de kunststofrecyclagebedrijven die vergund zijn voor 
mechanische behandeling. Binnen hun vergunde opslagcapaciteit houden zij nu meer 
verwerkte kunststoffen in opslag dan binnenkomend materiaal. Al deze details kunnen 
niet uit een omgevingsvergunningsdossier worden gehaald.
Dat maakt het dus onmogelijk om na te gaan hoeveel bedrijven extra opslag van 
kunststofafval hebben aangevraagd specifiek omwille van de lagere prijs van primaire 
kunststoffen.

2. Er zijn geen gegevens over hoeveel extra voorraad aan kunststofafval er precies is 
aangelegd door de coronacrisis. De opstart van de economie in het voorjaar heeft voor 
veel bedrijven de afvoer terug op gang gebracht maar het probleem is nog niet volledig 
opgelost. 
Selectief ingezameld kunststofafval dat kan worden gerecycleerd, mag niet zomaar 
worden verbrand of gestort. In het Vlaamse gewest geldt namelijk een verbrandings- 
en stortverbod voor recycleerbaar kunststofafval. Als men toch wil overgaan tot de 
verbranden of storten van recycleerbaar kunststofafval, moet er volgens het VLAREMA 
een afwijking worden bekomen, afgeleverd door de bevoegde minister. Ook wanneer 
men recycleerbaar kunststofafval wil uitvoeren voor verbranden of storten moet er 
afwijkingsaanvraag worden ingediend. Dergelijke afwijkingen werden tot nu toe nog 
niet verleend, noch door mij, noch door mijn voorgangers.


